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PROTOKOLL  

 

 Länsrådet för funktionsnedsättningar (LFF) 
 

Tid:  Torsdag 23 november 2023 kl. 13.00–16.00 
 
Plats: Regionens hus, sal A 
 

Närvarande 

Ledamöter – Region Jönköpings län 
Nena Stamenkovic (S), ordf. 
Johan Hjertberg (M), ersätter Senada Sacic (M) 
Anders Fryborn (L) 

Representanter/ledamöter – Funktionsrättsrörelsen 
Johan Steirud (kanslichef Funktionsrätt)  
Britt Johansson (Neuro) 
Mona Joelsson (Delaktighet Handlingskraft Rörelsefrihet, DHR) 
Inga Fingal (Diabetesförbundet) 
Emma Åverling (Neuro), ersätter Pär-Erik Ek (Hjärnkoll) 
Egon Reiver (Elöverkänsligas förening)  
Anita Svenningsson (Synskadades riksförbund, SRF) 

Övriga 
Maria List Slotte, utredare  
Viktoria Karlsson, nämndsekreterare 
Giovanni Rojas, Länsstyrelsen  
Karin Ekström, e-hälsoutvecklare 
Anna-Maria Norén, verksamhetsutvecklare Habiliteringscentrum 

 

 

1. Upprop och val av protokollsjusterare 
 
Upprop genomförs. 
 
Länsrådet för funktionsnedsättningar utser Johan Steirud att, jämte 
ordföranden, justera protokollet. 
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2. Fastställande av dagordning 
 
Länsrådet för funktionsnedsättningar godkänner dagordningen utan 
ändringar. 
 
 

3. Datum för sammanträdesdagar år 2024 
 
Ordföranden informerar om sammanträdesdagar för år 2024, som är 
följande. 
 
Torsdag 15 februari 
Torsdag 18 april 
Torsdag 26 september 
Torsdag 21 november 
 
 

4. Information 
 
Funktionsrätt Jönköpings län 
Johan Steirud (kanslichef Funktionsrätt) informerar:  
 

• Lärande nätverk: E-hälsosektionen har informerat om sitt arbete genom 
Niklas Agnesund och Mårten Ärlig. Kort presentation av e-
hälsosektionen. Kort bakgrund – införandeprojekt för digitala kallelser. 
Många journalföringssystem. Inte lätt att få alla system att fungera på ett 
och samma sätt. Ett arbete som pågår cirka 2 år till.  
 

• Projektet Hållbarhet och demokrati: Vaggeryds kommun har 
implementerat ny tillgänglighetspolicy. Länsstyrelsen har informerat om 
Agenda 2030. Funktionsrätt har haft föreläsning om tillgänglighet, i 
Aneby. Kommande – universell utformning, tillgänglighetsinventering.  
 

• Dialogmöte 15 november: Sömlösa vårdövergångar, e-hälsostrategi  
 

• Funktionsrätt Jönköpings län kommer under våren 2024 att analysera 
1177 direkt – användandet. 
  

• Patientföreträdarutbildning: Genomfört i Jönköping och Värnamo, 
planeras i Eksjö våren 2024  
 

• Temamöte 21 februari: Gällande ungas engagemang i 
föreningsstyrelser  
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• Jönköpings tekniska högskola har lämnat in en projektansökan till 
Formas som Funktionsrätt är medsökande till. Syftet är att på nya 
tekniska vis identifiera designbrister i utomhusmiljön. 
 
SmartCEEDE (Smart technology and Community Engagement in the 
Evaluation and Design of outdoor Environment) 
 
Politisk rapport 
Ordföranden informerar: 
 
Regionfullmäktige 
 
Delårsrapport 2 - 2023 Region Jönköpings län: Regionfullmäktige 
godkänner delårsrapport per augusti 2023. Viktigt att nämnderna 
arbetar med en ökad måluppfyllelse och att handlingsplanerna följs. 
 
Regionstyrelsen 
 

• Delårsrapport 2 2023 
 

• Rekommendation – Kraftigt minska användningen av hyrbemanning i 
regionens verksamheter. Regionstyrelsen följer Sveriges Kommuner 
och Regioners rekommendation om att kraftigt minska användningen av 
hyrbemanning i regionens verksamheter. 
 

• Regionstyrelsen föreslår regionfullmäktige att godkänna förslag till 
tandvårdstaxa med prislista per åtgärd för Folktandvården 2024. 
Förslaget till tandvårdstaxa 2024 följer principerna för Region 
Jönköpings läns priser inom Folktandvården. 
 

• Ökat antal laddningsplatser för elbilar: Regionstyrelsen godkänner 
anslutning av totalt 30 nya laddningspunkter för elbilar på Region 
Jönköping läns egenägda fastigheter till en maximal kostnad om 2 200 
000 kronor. 
 
Nämnd för folkhälsa och sjukvård 
 

• Handlingsplan för ekonomi i balans 
 

• Ägardirektiv till Bra Liv vårdcentraler 
 
 
Nämnd för trafik, infrastruktur och miljö 
 

• Trafikdirektör Carl-Johan Sjöberg har informerat om upphandlingen av 
serviceresor. Överprövas i Förvaltningsrätten. 
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• Nationell transportplan: Tidsplan och process för revidering 
 
 
Nämnd för arbetsmarknad, näringsliv och attraktivitet 
 

• Ordförandebeslut om att ha en extra utlysning av bidrag till de 
verksamheter som idag har ett beviljat verksamhetsstöd inom 
kulturbidrag – 6 miljoner som ska fördelas  
 

• Implementering av kulturplanen 
 
 

5. Rapporter från referensgrupper 
 
Hjälpmedelscentralen 
Johan Steirud (kanslichef Funktionsrätt) informerar: 
 

Aktuella upphandlingar: Positioneringskuddar, GPS-larm, 
träningshjälpmedel (större form av hjälpmedel – maskiner till exempel), 
manuella rullstolar (standard, komfort, aktiva), insulinpumpar 

 
Regionfastigheter  
Johan Steirud (kanslichef Funktionsrätt) informerar: 

Ombyggnationen av Ryhovs Entré. Entrén stängs av vid årsskiftet och 
håller stängt i ett års tid. Ny habilitering i Värnamo.  

Länstrafiken 
Johan Steirud (kanslichef Funktionsrätt) informerar utifrån frågor som 
ställts inför mötet:  
 

1. Sjukresor vid klimatvård 
Ingår resa till flygplats för patienter i Jönköpings län? Idag händer det att 
personer som ansöker om riksfärdtjänst och vid ansökan anger skäl till 
resa nekas då det handlar om klimatvård. Hur kan reseupplägg säkras 
när personer beviljas klimatvård med tanke på resa till och från tex. 
flygplats? Finns riktlinjer för denna typ av resa då det praktiseras olika 
beroende på handläggare? Var finns i så fall denna information 
tillgänglig för invånare? 
 
Svar:  
Om Färdtjänstenheten bedömer att ändamålet med resan är rekreation 
så faller det inom ramen för beviljande av ersättning för resan till 
flygplats. OBS – viktigt att tänka på: Bekostas denna del av resan av det 
allmänna, stat, kommun eller annan del i region beviljas inte ersättning 
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enligt Riksfärdtjänstlagen. Sjukresa kan aldrig bli aktuellt då detta är 
valfri vård. På 1177 finns information om denna typ av resa. Söker man 
på Rehabilitering i varmt klimat kommer mycket information upp. 
Remitteras man som patient för denna typ av resa bör remitterande 
klinik också informera om vad som gäller.  
 
2. Applikation för Serviceresor 
Personer som representerar funktionsrättsrörelsen har under en längre 
tid ingått i en så kallad testperiod för framtagandet av 
tillgänglighetsanpassad app. Under processen har information till de 
som deltagit varit bristfällig. Vad har JLT för kommunikationsplan 
gällande marknadsföring till länets invånare ang. applikationens 
existens? 
 
Svar:  
Svaret som Anna-Karin Malm gav på LFF-mötet 28 september är 
fortfarande det som gäller. Det vill säga: applikationen är fortfarande i 
test och kommer så vara ett bra tag in på 2024. Det finns för närvarande 
inget datum för lansering. När det närmar sig lansering kommer en 
kommunikationsplan att arbetas fram. Tanken är att alla som har 
färdtjänst ska få ett brev med information. Tacksam för ert tålamod. 
 
3. Ramper och utrymme på länsbussarna 
a) I dagsläget finns det en ramp att fälla ut i bakre ingången till 
bussarna, liknande den lösningen som finns i stadstrafiken. Rampen är 
för många chaufförer svår att få upp då smuts sätter igen beslagen. 
 
Svar:  
I avtalen med trafikföretagen står det att det ska vara funktionalitet på 
ramp och lift när bussen tas i trafik, vid varje tur, varje dag. Får vi 
vetskap om problem med detta kommer vi att särskilt uppmärksamma 
det vid kontroller, detta gäller även smuts som försvårar användandet. 
Vi tar gärna emot tips angående vilken linje det handlar om för att göra 
extra kontroller. 
 
b) Vid resa med rullstol finns i dagsläget ingen möjlighet att ta sig över 
från rullstolen till ett säte i samma nivå, så man kan resa säkert med 
rullstol. I dagsläget är man hänvisad till ett fritt utrymme att låsa sin 
rullstol i. 
 
Svar:  
Detta stämmer och det finns en kravställd rullstolsplats i flexytan som är 
kravställd i ECE R107 och detta är obligatoriskt krav i våra regionbussar 
och stadsbussar. 
 
c) Känner JLT till om chaufförer uppmärksammat detta? Vem kan 
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kontaktas på JLT som har kommunikation med avtalade bussbolag när 
det handlar om förbättrings- och säkerhetsåtgärder? 
 
Svar:  
Gäller det brister på fordonen för buss/tåg finns flera kontaktvägar till 
Länstrafiken:  
 
Vill man prata med någon personligen som tar emot synpunkten ringer 
man 0771-444 333. Öppettiderna är: Mån-fre klockan 07:00–20:00, lör-
sön klockan 09:00–18:00.  
 
Vill man lämna sin synpunkt via webben går man in på Länstrafikens 
hemsida www.jlt.se Där klickar man på Kundservice och vidare till 
Lämna synpunkter. Slutligen väljer man Lämna synpunkter på den 
allmänna kollektivtrafiken.  
 
Det sista alternativet är att maila till kundservice@jlt.se. 
 
4. Högkostnadsskydd sjukresor 1177 
Varför syns inte Frikortsnummer på 1177? Finns det en anledning till att 
personer som nyttjar sjukresor inte kan se aktuell status på 1177 – dvs. 
hur långt det är kvar tills högkostnadsskyddet träder i kraft? 
 
Svar:  
Till att börja med finns inga frikortsnummer. Den typen av fysiska 
underlag upphörde år 2016. Den största anledningen till att man inte ser 
sin aktuella status är att det är tre vitt skilda system som inte är 
sammankopplade. Man kan aldrig säga hur långt det är kvar tills man 
uppnår högkostnadsskydd på sjukresor.  
 
Länstrafiken kan informera om hur många resor man har betalat för de 
senaste 12 månaderna och hur många resor man behöver för att uppnå 
högkostnadsskyddet. Resten beror på hur ofta man åker. Dessa frågor 
kan man ställa till Sjukreseenheten via telefon på 0771-412 412. 
Telefontid mån-fre 08:30–12:00, alternativt mejla till sjukresor@rjl.se.  
 
Sjukreseenheten fångar upp när högkostnadsskyddet börjar gälla för de 
patienter som bara åker med serviceresefordon. När 
högkostnadsskyddet är uppnått skickas ett brev hem med information 
om under vilken period det gäller. De patienter som både åker egen bil 
till vården och med våra serviceresefordon måste själva hålla koll på när 
det är dags att skicka in underlag för utfärdande av högkostnadsskydd 
på sjukresor. 
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6. 1177 och kallelser till vården 

 
Karin Ekström, e-hälsoutvecklare/sektion e-hälsa, informerar utifrån 
frågor som ställts till mötet: 
 
1. Kallelsen för sent med posten 
Den kan komma dagen efter eller dagar efter då besöket eller 
telefontiden varit?  
 
Svar: 
Detta är ett problem med papperskallelser som skickas med Post Nord 
och bokas nära inpå den bokade tiden. Man hoppas att detta blir bättre 
när de digitala kallelserna kommer.  
 
Kan man inte göra så att det går ut ett SMS eller mejl så fort det har 
gjorts en kallelse? Kan detta göras från alla mottagningar?  

Svar: 
Detta klarar systemet inte av, när de digitala kallelserna skapas blir det 
ett meddelande i 1177-inkorg. Vissa mottagningar och andra 
vårdsystem (klinfys, cellprovtagning, mammografi) har börjat skicka 
digitala kallelser. 

2. Varför frågas det efter frikortsnummer när man beställer läkemedel? 
Patienten vet inte om sitt frikortsnummer numera. Enligt uppgift gäller att 
man oavsett var man bor i Sverige ska kunna se om man har frikort eller 
inte – detta stämmer inte. Vissa regioner kan inte se det, utan då får 
man betala och sedan begära pengar tillbaka från, i detta fall, Region 
Jönköpings län. Mycket krångligt system. Bättre att det syns i 1177.  
 
Svar: 
Det kommer att synas på 1177.se från första kvartalet år 2024. Det var 
meningen att det skulle varit i drift nu men man upptäckte fel i systemet 
och därför blev införandet framflyttat. 

3. När man ska förnya recept behöver man skriva namnet på 
läkemedlet.  
Varför kan man inte se sin läkemedelslista och trycka för det som 
behöver förnyas.  
Svar: 
Frågan kommer att lyftas till de som arbetar med 1177.se. 

 

4. Samtliga punkter finns tillgängligt i andra regioner. Varför inte i 
Region Jönköpings län?  
 
Svar: 
Frågan kommer att lyftas till de som arbetar med 1177.se. 
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7. Personcentrerad vård för barn och vuxna med intellektuell 

funktionsnedsättning 
 
Anna-Maria Norén, verksamhetsutvecklare/Habiliteringscentrum, 
informerar: 
 

• Övergången till vuxensjukvård 
• Citrat från föräldrar i länet 
• Samordning behövs – NKA 
• Verktyg för bättre bemötande och samordning 
• Diskussionsfrågor 

 
 
 
 
 
 
 

Ordförande     Justerare  
Nena Stamenkovic    Johan Steirud  

 

Sekreterare 
Viktoria Karlsson 
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